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Links with GBA schools provide  
practical experience for future teachers  
教大與大灣區港人子弟學校合作　 
為準教師提供實習體驗

An EdUHK delegation recently visited Shenzhen Hong 
Kong Pui Kiu College Longhua XinYi School (Pui Kiu XinYi 
School) and Princeton Skylake International School for 
Hong Kong students (Shenzhen). It was the f irst meeting under 
a memorandum of understanding to deepen a long-term 
partnership, promote educational and teacher development, and 
inject new momentum into areas such as teacher training, student 
internships and resource sharing. This year also marks the f irst 
time both schools welcomed EdUHK students for internship 
experiences.

EdUHK will continue strengthening connections with mainland 
partner schools, encouraging the recommendation of outstanding 
mainland students to enrol at EdUHK. Additionally, discussions 
are underway to enhance collaboration and promote interactions 
between teachers from both regions.

教大代表團最近前往深圳香港培僑書院龍華信義學校 
 （培僑信義學校）及深圳市普林雲海港人子弟學校交流會
面。是次會議是兩校自簽訂合作備忘錄後的首次會面，
旨在深化雙方的長期夥伴合作關係，促進兩地教育及師
資發展，並為師資培訓、學生實習和資源共享等領域注
入新動力。今年亦是兩校首次接待教大學生進行實習體
驗活動。

教大將會繼續加強與內地協作夥伴學校的聯繫，鼓勵學
校推薦更多優秀的內地學生入讀教大。此外，雙方正商
討加強合作，以促進兩地教師之間的交流互動。

EdUHK hosts QS EduData Summit             
教大舉辦QS教育數據峰會

EdUHK, in strategic partnership with Quacquarelli 
Symonds (QS), hosted the EduData Summit 2025 in 
Singapore, in June. Themed ‘Connecting EduData: 
Aligning Data Science, Skills and Innovation’, the 
summit brought together over 400 global educators, 
researchers, policymakers and industry experts to 
explore the transformative potential of data science 
and AI in education.

The University participated in three key sessions that highlighted 
its thought leadership in leveraging data-driven approaches to 
reimagine education:

•	 EdUHK President Professor John Lee Chi-Kin gave a keynote 
speech on redef ining educational success with AI and big data 
while addressing ethical considerations, such as transparency, 
fairness, and student empowerment.

•	 Vice President Professor Chetwyn Chan Che-hin moderated a 
discussion exploring how universities can leverage integrated 
data ecosystems to inform strategic decision-making across 
academic, operational, and f inancial domains.

•	 A discussion on using learning analytics to enhance student 
engagement, active learning and academic success was 
moderated by Professor Yan Zi, Department Head of Curriculum 
and Instruction.

教 大 以 策 略 夥 伴 的 身 份 ， 出 席 了 由 Q u a c q u a r e l l i 
Symonds（QS）6 月 於 新 加 坡 舉 辦的「 教 育 數 據 峰 會 
2025」。峰會以「聯結教育數據：融匯數據科學、技能與
創新」為主題，匯聚全球超過400位教育工作者、研究人
員、政策制定者和行業專家，共同探討數據科學及人工智
能（AI）在教育領域的轉化潛力。

教大出席三場峰會的主要環節，展示如何透過數據主導方
式，重新構建教育方面的領導思維：

•	 校長李子建教授發表主題演講，指出利用AI和大數據重
新定義教育的同時，必須關注倫理道德，包括透明度、
公平性以及學生賦權方面，才能重塑教育的成功。

•	 副校長陳智軒教授主持論壇，探討大學如何利用整合
的數據生態系統，指導學術、營運以及財務領域上的
戰略決策。

•	 課程與教學學系系主任晏子教授主持專題討論，聚焦
運用學習分析技術來提升學生的參與度，促進他們主
動學習，提升學術表現。
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EdUHK receives HK$5 million donation  
for ASD project from Koo’s Giving  
Charitable Foundation 
教大獲顧積善堂慈善基金捐贈五百萬 
支持高功能自閉症譜系障礙學生支援項目

The University has received a generous donation of HK$5 million  
from Koo’s Giving Charitable Foundation to support a new 
educational initiative entitled ‘School Aspire’ under its ‘Project Aspire’. 
The donation will allow the provision of effective academic and 
professional support to high-functioning autism spectrum disorder (ASD) 
students and young adults, enhancing their competencies in academic 
pursuits and integration into school and work life.   

EdUHK President Professor John Lee Chi-Kin expressed his heartfelt 
gratitude to Koo’s Giving Charitable Foundation and its Chair, Ms Lydia 
Koo, and highlighted the contributions of Ms Cecilia Fok and Mrs Winifred 
Ip Fok Woon-yee, founder of Project Aspire, for their efforts.

The School Aspire initiative will run from September 2025 to August 2029, 
offering training courses for K3 to S6 students with ASD, their parents, 
teachers and related professionals. It is also designed to transfer 
knowledge to reach broader benef iciaries while creating internship 
opportunities for people with ASD. 

教大獲顧積善堂慈善基金慷慨捐贈港幣五百萬元，以
支持教大「蕊展計劃」下的「School Aspire」項目，旨
在為高功能自閉症譜系障礙（ASD）學生及青年提供有
效的學業和職業支援，協助他們提升能力，更好地融
入學校與職場生活。

教大校長李子建教授衷心感謝顧積善堂慈善基金及其
主席顧芝蓉女士的慷慨捐助，以及霍奐枝女士和蕊展
計劃創辦人葉霍奐儀女士在此過程中的鼎力支持。

蕊展計劃下的「School Aspire」項目將於今年9月啟
動，為期四年。項目將為K3至S6的ASD學生、家長及
教師開設課程，幫助學生順利融入主流教育體系；同
時透過知識轉移提供實習機會，惠及更廣泛群體。

Joint University Student  
Innovative Teaching Competition         
粵港澳大學生創新教學競賽

The University held the inaugural Guangdong-Hong Kong-Macao 
University Student Innovative Teaching Competition, in May, in 
collaboration with South China Normal University (SCNU) and 
the University of Macau (UM).

The competition was part of the Guangdong-Hong Kong-Macao 
University Alliance for Teacher Education. Attended by over 40  
pre-service teachers from Hong Kong, Macao, and Guangdong, it 
showcased innovative teaching ideas focusing on global citizenship 
education and a more interconnected and responsible educational 
community.

Shortlisted teams delivered f inal presentations to a panel of judges, 
including Professor Zhou from UM, Professor Zhuo Zelin from SCNU, 
and Dr Tina Gao from EdUHK. Each team demonstrated critical thinking 
and creativity in their lesson plans, aiming to enhance student 
learning, engagement and outcomes.

Awards for the best lesson plans went to students from EdUHK for 
‘Our Global Travel Card’, SCNU for ‘Protecting the Earth is a Shared 
Responsibility’, UM for ‘Algae Purif ication Theory’ and Dongguan University 
of Technology for ‘Joyfully Watching the Waves of Rice and Grains’.

教大於5月與華南師範大學（華南師大）和澳門大學（澳
大）共同協辦了首屆粵港澳大學生創新教學競賽。

該競賽為三所院校成立「粵港澳高校教師教育聯盟」
後 ， 共 同 籌 辦 的 活 動 之 一 。 是 次 活 動 聚 集 了 來 自 
香港、澳門和廣東的40多名本科生，展示了如何透過
創新教學推動全球公民教育，構建更互聯互通、有承
擔的教育群體。

入圍團隊向評委小組展示了他們的教學計劃，評委包
括澳大的周明明教授、華南師大的卓澤林教授以及教
大的高放博士。各團隊就著提升學生的學習、參與度
和教學果效三方面，展現批判性思維和創新能力。

獲得「最佳教學計劃」的團隊包括：教大《我們的環球
旅行卡》、華南師大《愛護地球  共同責任》、澳大《藻
類「淨」化論》和東莞理工學院《喜看稻菽千重浪》。
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The ‘Advancing Chinese Traditional Culture in Greater Bay Area 
Schools — Symposium for Cantonese Opera Teaching 2025’, 
held by EdUHK at the Xiqu Centre in May, brought together 
scholars from across the Greater Bay Area to discuss the 
practice of Cantonese opera education in schools. The event 
featured a variety of performances by students from both 
Guangdong and Hong Kong, including Mulan Joins the Army using the 
Yueju Accomp application created by EdUHK.

The event was organised by EdUHK’s Academy for Educational 
Development and Innovation and the Xiqu and Intangible Cultural 
Heritage Centre, and co-organised with the Xiqu Centre in the West 
Kowloon Cultural District, the Guangdong Academy of Education, 
the Shunde Education and Teachers Development Centre, and the 

Department of Cultural 
and Creative Arts at 
EdUHK. It was supported 
by the Education 
Bureau of the Hong 
Kong SAR Government, 
the Cantonese Opera 
Development Fund, 
and the Rural Training 
College Alumni 
Association.

教大於5月假戲曲中心舉辦「粵港澳大灣區中華 
優秀傳統文化進校園之中小學粵劇教學研討會
2025」，匯聚了大灣區的學者就粵劇校本教育實踐
進行深入討論。活動亦安排來自廣州及香港的學
生表演，當中包括運用教大推出的「粵曲拍和」應
用程式演唱和拍和《木蘭從軍》，展現粵劇創新表
演精髓。

研討會由教大教育發展與創新學院聯同戲曲與 
非遺傳承中心主辦，西九文化區戲曲中心、廣東
省教育研究院、佛山市順德區教育與教師發展中
心及教大文化與創意藝術學系合辦，並獲得香港
特別行政區政府教育局、粵劇發展基金以及香港
官立鄉村師範專科學校同學會支持。

EdUHK hosts symposium on  
Cantonese opera teaching for  
Greater Bay Area schools            
教大舉辦粵港澳大灣區中小學粵劇教學研討會

AERA Reception in USA unites global scholars 
教大於美國教育研究協會年會舉行招待會   
匯聚全球學者

The University’s Faculty of Education and Human Development 
(FEHD) hosted a reception at the Annual Conference of the American 
Educational Research Association (AERA) in Denver, USA in late April. 
The event, under the theme of ‘EdUHK: Empowering Education for Asia 
and Beyond’, brought together over 400 attendees to celebrate the 
faculty’s achievements and strengthen global connections.

Participants included distinguished academics, researchers and 
experts from 158 universities and eight organisations 
across 24 countries. The event represented a valuable 
platform for networking, sharing insights and exploring 
collaborations to advance education worldwide.

The reception provided an opportunity for FEHD to 
strengthen its ties with international scholars and 
universities, helping to advance research, promote 
knowledge transfer and shape a future def ined by 
innovation and collaboration.

教大教育及人類發展學院（學院）於今年4 月 
下旬在美國丹佛參加美國教育研究協會年會，並
以「教大：為亞洲及全球賦能教育」為題舉辦招
待會，吸引逾400名人士出席，一同慶祝學院的
卓越成就，並促進與國際的聯繫。

是次活動為推動全球教育發展合作提供了重要的
交流平台。來自24個國家、158間大學和8間機構
的著名學者、研究人員和專家匯聚一堂，促進知
識分享，並探索未來的合作機會。

此次招待會進一步鞏固學院與國際高等學府及學
者之間的聯繫，未來學院將繼續透過多方協作，
推動優質研究，促進知識轉移，塑造教育未來。
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The University hosted a two-day event ‘Chinese Martial Arts and Culture 
Conference’ in April, which provided a cross-cultural exchange platform for 
practitioners, educators, and enthusiasts alike. The event was supported 
by the Education Bureau’s New Territories East Regional Education Off ice 
and the Chinese national sports administration. Several martial arts 
experts and scholars from home and abroad were invited to give keynote 
speeches and be panel guests. 

The f irst day featured martial arts performances, keynote speeches and 
panel discussions, as well as paper presentations and workshops. These 
included basic tai chi and baduanjin classes taught by world champions 
and EdUHK ‘New Six Arts’ course instructors, and a wing chun experience 
class. Professor Hung Keung at EdUHK’s Department of Cultural and 
Creative Arts and author of the Highlights of Innovative Learning Series 
on Tai Chi, used augmented reality ‘Tai Chi Compound Chinese Characters’ 
and the Tai Chi Panda designed by him and his research team to offer a 
novel augmented reality tai chi learning experience.

On the second day, experts and scholars explored the integration 
of martial arts with education, technology, and f ilm from various 
perspectives. The creative team behind Twilight of the Warriors: Walled 
In also joined the forum, sharing their insights into martial arts as 
portrayed on screen, the lineage of wing chun, and the transmission 
of its techniques — becoming a focal point of the symposium. Director 
Soi Cheang praised the symposium’s innovative approach of combining 
traditional Chinese martial arts with modern technology, and expressed 
his support for EdUHK’s upcoming initiative, ‘Martial Arts into Schools’. 
Martial arts actors German Cheung Man-kit and Philip Ng Wan-lung each 
shared their past experiences collaborating with schools, and expressed 
their hopes that EdUHK’s series of activities and initiatives would help 
integrate martial arts into students’ learning and everyday lives.

Note: The Tai Chi Panda can be seen in the Art Gallery section of this issue.

教大於4月舉行了為期兩天的「中華武術與文化研討
會」（研討會），為武術從業者、教育工作者及愛好
者提供跨文化交流平台。研討會獲得教育局新界東區
域教育服務處以及國家體育總局武術運動管理中心支
持，並邀請了多位來自國內外的武術專家、學者擔任
主題演講和座談嘉賓。

研討會首日活動涵蓋武術表演、主題演講和座談分
享，亦安排了多個論文發表演講與多場工作坊，當中
包括由世界冠軍兼教大「新六藝」課程導師教授基本
太極招式和八段錦，亦有詠春體驗班。教大文化與創
意藝術學系教授兼《太極的創新學習系列研究精華》
作者洪強教授，更運用他和研究團隊所設計的「太極
合體字」和「太極熊貓」擴增實境裝置，為參加者帶
來全新的AR太極學習體驗。

進入第二天，專家學者從不同的角度探討武術與教
育、科技、電影的結合。《九龍城寨之圍城》主創團
隊到場與師生們分享鏡頭下的武術、詠春血脈與技
藝傳承，成為研討會的焦點。鄭保瑞導演認為研討
會將中華武術疊加現代科技的做法非常新穎，並對
於教大即將開展的「武術進校園」創新計劃表示支
持，兩位武打演員張文傑和伍允龍分別分享自己過
往與學校的合作經驗，期待教大通過一系列的活動
和舉措，推動武術成為學生學習和生活的一部分。

注：「太極熊貓」可見於本期藝廊部分

Conference promotes martial arts education and cultural heritage   
研討會推動武術教育和文化傳承

Former Hong Kong wushu team representative and current EdUHK ‘New Six Arts’ course 
instructor Miss Gina Chen Suijin taught baduanjin and tai chi, along with Ms Liu Xuxu
前香港武術隊代表兼教大「新六藝」課程導師陳穗津女士及劉徐徐女士聯袂教授八段錦和太極
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The University’s elite athletes have achieved outstanding results 
in multiple sports competitions in recent months. The University’s 
cyclists won one gold, three silver, and two bronze medals at the 2025 
Asian Track Cycling Championships, while the men’s squash team and 
women’s handball team won their university championships.

EdUHK encourages students to balance their participation in sports 
with their academic commitments. Students’ holistic development and 
well-being are highly valued and the University will continue to foster 
a vibrant sports culture while supporting student athletes in achieving 
their dreams.

教大精英運動員學生最近喜訊頻傳，於多個運動比賽
中接連取得佳績，除了在2025年亞洲場地單車錦標
賽中勇奪一金三銀兩銅之外，男子壁球隊及女子手球
隊更分別在中國香港大專體育協會壁球男子比賽和手
球女子比賽中雙雙奪冠。

教大鼓勵學生在平衡學業的同時積極參與體育運動，
並高度重視學生的全面發展和福祉。學校將繼續促進
充滿活力的體育文化，同時支持學生運動員實現他們
的夢想。

Elite athletes shine in competitions 
教大精英運動員揚威多場比賽
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Students gain international perspective 
through Global Lens initiative 

「全球視野系列」計劃　擴闊學生國際視野 

EdUHK’s Global Lens initiative overcomes geographical restraints 
to learning, by bringing issues from around the world to the 
classroom. It broadens students’ horizons, enabling them to 
explore global and cross-cultural topics, so they may become 
global citizens with an awareness of cultures and environments, 
and the issues the world faces today.

In the 2024-25 academic year, the University’s Student Affairs 
Off ice has held 14 webinars and workshops to date, engaging 
744 students in total. Year four Bachelor of Education (Honours) 
(Chinese Language) student Li Shuairui says that attending the 
webinars has been an enlightening experience that has broadened 
his perspective on the challenges faced in global development. 
“They have reminded me of the power of cross-cultural dialogue 
in fostering empathy and innovative problem-solving. I’m deeply 
grateful for the opportunity to engage with such thought-provoking 
content,” he says.

The UN Sustainable Development Goals (SDGs) form the 
backbone of the students’ development path. Workshops and 
webinars in the 2024-25 academic year, for example, cover topics 
including redevelopment in the South Korean city of Busan and 
youth employment in South Africa. A workshop was held on 
the impact of climate change and local cultures on the coffee 
ecosystem. “The workshop enriched my understanding of coffee 
by providing valuable insights into global coffee bean cultivation 
practices reflecting SDG 12 — Responsible Consumption and 
Production,” says Lee Ka-ka, who is in year three of the Bachelor 
of Social Sciences (Honours) in Psychology programme. “It also 
highlighted the current state of the coffee industry in Hong Kong, 
emphasising the importance of sustainable practices within local 
contexts,” she adds.

Charles Chan Chi-yin, Assistant Director of Student Affairs 
and the person in charge of Global Lens, sees the initiative 
as empowering students to take a step beyond their local 
perspectives. “They are engaged with pressing global issues to 
foster cross-cultural understanding and sustainable thinking,” he 
explains. “Through webinars and interactive sessions, we bring 
the world to our students, enabling them to explore biodiversity, 
urban development, and social issues in ways that resonate 
deeply with their role as global change-makers,” he adds.

Travel comes in many guises nowadays. With the plethora of online reading, audio and video content available 
at our f ingertips, via our phones, it is extremely easy to change location without really travelling at all, 
remaining in our own social, cultural and linguistic bubble. 

旅遊如今有很多種方式，通過手機，人們可以隨時獲得各種網上資訊及影音資料，即使停留在熟悉的社會與文化語
境中，足不出戶也能輕易「遊歷」不同的地方。

教大的「全球視野系列」計劃突破地域限制，將世界議題帶
入課室，擴闊學生的視野，讓他們探索全球及跨文化議題，
從而成為具備文化與環境意識的世界公民，理解當今世界所
面對的挑戰。

2024-25學年，教大學生事務處舉辦了14場線上分享會與工作
坊，吸引744位學生參與其中。中國語文教育榮譽學士四年級
學生李帥銳表示，這是一段具啟發性的經歷，讓他對全球發
展所面臨的挑戰有更廣闊的視野。他說：「這些活動讓我重
新認識跨文化對話在培養同理心及創新解難方面的力量。我
非常慶幸能夠涉獵這些富有啟發性的議題。」

聯合國可持續發展目標（SDGs）已成為學生發展的重要基
石。本學年的工作坊及線上研討會包含南韓釜山城市重建
與南非青年就業等議題。其中一場工作坊探討氣候變化與 
在地文化對咖啡生態系統的影響。「這個工作坊讓我對咖啡
有更深入的認識，提出有關全球咖啡豆種植的寶貴見解， 
呼應SDG目標12 ─ 負責任消費與生產。」心理學榮譽社會科
學學士三年級學生李嘉嘉更表示：「這次工作坊也讓我更了
解香港咖啡業的現狀，明白在本地語境下實踐可持續發展的
重要性。」

助理學生事務處處長兼「全球視野系列」計劃負責人陳志彥
認為計劃能夠鼓勵學生跳出本地思維。「學生得以接觸全 
球議題，促進跨文化理解及對可持續發展的反思。」他解
釋：「透過線上分享會及互動環節，我們將世界帶到學生面
前，讓他們以全球變革者的身份深入探索生物多樣性、城市
發展及各種社會議題。」
 

Guest speaker Ms Veloshni Baker, Graduate Support 
Off icer from Chrysalis Academy (bottom), shares her 
experiences with a local employment programme in Africa 
during a webinar
嘉賓講者 Veloshni Baker 女士（下），來自Chrysalis Academy的
研究生支援主任，在線上分享會中分享她參與非洲本地就業計劃
的經驗。
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Belt and Road events strengthen 
educational and cultural ties

「一帶一路」活動加強教育與文化聯繫 

In May, a thematic symposium, entitled the ‘International 
Chinese Language Education and Belt and Road 
Education Cooperation Symposium’ was held by EdUHK 
in collaboration with Xinjiang Normal University. The 
symposium was co-organised by the Beijing Language and 
Culture University, Kashgar University, Minzu University of 
China, Shandong Normal University and Yunnan Normal 
University. It was part of the China-Central Asia Industry-
Academia-Research Collaboration Conference, which was 
co-organised by the Ministry of Education of China and The 
People’s Government of the Xinjiang Uygur Autonomous Region.

To share the latest f indings on advancing education and diversity 
learning, and explore the integration of artif icial intelligence and 
educational technology in special education, EdUHK organised the 
‘Bridging Borders through Technology: Belt & Road Conference on 
Special Education’ in collaboration with SDU University in Kazakhstan 
and Sultan Idris Education University in Malaysia on 20 May. The 
conference also featured an exhibition area with participation from 
eight organisations from Hong Kong and Malaysia, which demonstrated 
how AI-driven, Big Data and innovation tools can address challenges in 
education, and support students with special educational needs.

Also in May, EdUHK held the inaugural Contemporary Art and Music 
Performance Festival on its campus in Tai Po, in collaboration with 
the Romer String Quartet. The festival was dedicated to promoting 
contemporary music and fostering cross-cultural dialogue, and featured 
selected contemporary works exploring the theme of ‘Composer and 
Performer Interaction,’ by both local and international composers.

In June, EdUHK held the ‘Belt and Road International Conference on 
Multilingual Education, Cultural Heritage and Talent Cultivation’. The 
conference explored how multilingual education can promote cultural 
integration, maintain the cultural continuity of overseas Chinese 
communities, and strengthen education collaboration and talent 
cultivation among various countries and regions. Keynote speakers were 
from Al-Farabi Kazakh National University / Kazakh National Women’s 
Teacher Training University, Beijing Language and Culture University, 
EdUHK and Nanyang Technological University, along with plenary 
speakers from universities and associations in Indonesia, Malaysia, 
Saudi Arabia, Thailand and Vietnam.

The Belt and Road Initiative is an important national development strategy. EdUHK has long been committed to 
building interdisciplinary research networks, educational and cultural exchanges and other collaboration with 
universities and associations in Belt and Road countries. As part of this, the University has organised an array of 
events in recent months. 

 「一帶一路」倡議是國家重要的發展戰略。教大一直致力於與「一帶一路」沿線國家的大學及機構建立跨學科研究 
網絡，推動教育與文化交流及其他協作，近月更舉辦了一系列活動。

今年5月，教大與新疆師範大學合辦「國際中文教育暨
一帶一路教育合作專題研討會」。該研討會由北京語言
大學、喀什大學、中央民族大學、山東師範大學及雲
南師範大學協辦，屬於國家教育部與新疆維吾爾自治
區人民政府主辦的「中國 — 中亞產學研用合作會議」的
一部分。

此外，為分享高等教育與多元學習的最新研究成果，
並探討人工智能與教育科技在特殊教育中的融合，教
大與哈薩克斯坦SDU大學及馬來西亞蘇丹依德理斯教
育大學於5月20日合辦「科技聯通：一帶一路特殊教育
會議」。是次研討會設有展覽區，邀請來自香港及馬
來西亞的八個機構參與，展示如何運用人工智能、大
數據及創新工具應對教育挑戰，並支援有特殊教育需
要的學生。

同樣在5月，教大於大埔校園舉辦首屆「當代藝術與音
樂表演（CAMP）藝術節」，並邀請到羅曼四重奏作演
奏嘉賓。該藝術節旨在推廣當代音樂及促進跨文化對
話，並展演來自本地及國際作曲家的投稿，以「作曲
家與演奏者的互動」為主題的精選作品。

6月，教大舉辦了「一帶一路」國際研討會：多語教
育、文化傳承與人才培養」，探討多語教育如何促進
文化融合、推動海外華人社群的文化延續，以及加強
各國及地區之間的教育合作與人才培養。主題演講嘉
賓來自阿里法拉比哈薩克國立大學 / 哈薩克國立女子
師範大學、北京語言大學、香港教育大學及南洋理
工大學；嘉賓論壇講者則來自印尼、馬來西亞、沙特 
阿拉伯、泰國及越南的多所大學及機構。
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EdUHK links with Harvard and Stanford for 
joint symposium on Emerging Technologies 
and Future Talents 
教大與哈佛、斯坦福攜手舉辦「新興科技與未來人才」聯合論壇 
A Joint Symposium on Emerging Technologies and Future Talents was held by representatives of  
Harvard University, Stanford University and EdUHK on the latter’s Tai Po campus in May. 
哈佛大學、斯坦福大學與教大代表於  5月在教大大埔校園共同舉辦「新興科技與未來人才」聯合論壇。

The event brought together scholars and industry experts from different parts 
of the world to explore and study the integration and application of emerging 
technologies such as artif icial intelligence, extended reality, machine 
learning, and the metaverse in teaching, training and talent development, 
through keynote speeches, parallel sessions, and other formats.  

Three innovative workshops were also held: Harvard-Stanford Innovation 
Education, Writing and Publishing in High-Impact Journals, and Innovation 
and Entrepreneurship Education in the AI Era. The second workshop was 
led by Chair Professor of Early Childhood Education Philip Li Hui, assisted 
by six editors from high-impact international journals, who made a rare 
joint appearance to share their valuable insights on academic writing and 
publishing from an editorial perspective. 

Through multiple parallel sessions, participants 
conducted in-depth discussions on the applications 
of Al and large language models in STEAM teaching 
from K12 to higher education, the cultivation of 
creativity and future-oriented thinking, as well as the 
entrepreneurial ecosystem and talent strategies in the 
era of AI. Outstanding research papers shared at the 
symposium will have an opportunity to be published 
in extended versions in indexed academic journals. 

Over 300 principals and teachers from primary and 
secondary schools, faculty members and students 
from local and overseas universities attended, along 
with professionals from Argentina, Canada, Indonesia, 
Portugal, Singapore, South Africa, Spain, the United 
Kingdom, the United States, Mainland China, Macao 
SAR and Hong Kong SAR.

是次活動匯聚了來自世界各地的學者和業界專家， 
透過主題演講、平行分組論壇等形式，深入探討人工
智能、延展實境、機器學習及元宇宙等新興科技在教
學、培訓與人才發展中的整合與應用。

論壇還精心安排了三個工作坊，分別為「哈佛—斯坦
福創新教育」、「怎樣在高影響力國際期刊發表論文」
以及「AI時代的創新和創業教育」。第二個工作坊由
教大幼兒教育講座教授李輝教授主持，六位來自國際
高影響力期刊的主編難得同台，從編輯的角度分享他
們在學術論文寫作與發表方面的寶貴經驗。

與會者通過多場平行分組論壇，深入探討人工智能
與大型語言模型在中小學至高等教育的STEAM教學
中的應用、創造力與未來思維的培養，以及人工智
能時代下的創業生態與人才戰略。在此次論壇上分
享的優秀研究論文，將有機會在檢索的國際學術期
刊上發表擴展版本。

大約300多名中小學校長和教師、國內外高校的教師
與學生，以及相關行業的業界人士，分別從阿根廷、
加拿大、印尼、葡萄牙、新加坡、南非、西班牙、 
英國、美國、中國內地、中國澳門，以及香港來到 
教大，參加這次規模盛大的學術研討和交流活動。
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Forum on future education and learning 
教大與清華大學合辦「未來教育與學習」論壇
 

The forum brought together experts from over 10 different universities 
to discuss how AI is reshaping traditional educational paradigms, 
future curriculum development, value and ethical considerations 
in AI-enhanced learning, AI literacy, educational leadership and 
entrepreneurship education.

In addressing these critical issues, the aim of the forum was to equip 
educators, policymakers and researchers with the insights needed to 
navigate the complex interplay between AI and education, ensuring 
that technological advancements serve to enhance, rather than replace, 
human-centric learning experiences.

論壇匯聚超過10所不同大學的專家，探討人工智能
如何重塑傳統教育模式、未來課程發展、人工智能
輔助學習中的價值與倫理考量、人工智能素養、教
育領導力以及創業精神教育等議題。

論壇旨在回應這些重要議題，為教育工作者、政策
制定者及研究人員提供洞見，協助他們掌握人工智
能與教育之間錯綜複雜的互動關係，確保科技進步
能夠提升而非取代以人為本的學習體驗。

EdUHK and Tsinghua University co-hosted the EdUHK-THU 
Education Forum: Future Education and Learning in June. 
教大與清華大學於6月合辦「未來教育與學習」教育論壇。
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Book Digest
書摘

EdUHK’s academic staff contribute to the advancement of knowledge through research and 
scholarship. The University also builds academic platforms with local and overseas partners 
and institutions to facilitate the exchange of new knowledge in education and complementary 
disciplines, as well as insights among scholars from around the globe. 

教大的教研人員致力透過研究和學術活動增進學問和知識，並與本地和海外的合作夥伴和機構 

建立學術平台，以促進教育與相關學科的新知識交流，以及全球學者之間的洞見分享。

www.eduhk.hk/en/book-digest
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